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社会与政治理论专题研究 

Study on Social and Political Theories 

 上课时间：冬学期 周四晚上 11-14节  

 上课地点：行政楼 1605 

 任课教师姓名：张国清 

 

 课程中文简介： 

本课程为社会与政治理论专题研究，其中心主题是当代社会与政治理论。课

程内容以当代社会政治的理论和现实为主，重点讨论人性、权利与契约；公共领

域和私人领域；国家、政府与市场；政党和社会组织；公民社会与中间力量；网

络管控、言论自由与犯罪；社会运动与社会发展；全球化、国际政治和跨国组织

等为内容的当代社会政治议题，并讨论这些议题对中国社会政治发展和变革的意

义。 

 课程英文简介： 

The course is a professional study on social and political theory. The course focus 

on contemporary social and  political theories, including  contents on human nature, 

individual right and social contract; public and private spheres; the state, market and 

government; political parties and social organizations; civil society and middle power; 

network control, freedom of speech and crime; social movement and social 

development; globalization, international politics and transnational organizations,  

and it will discusses the significance of these issues on the  social development and 

political reform in China. 

 

 课程结构： 

  教学内容（包括课堂讲授、实验、讨论、考试等） 

1 人性、权利与契约 

2 公共领域和私人领域 
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3 国家、政府与市场 

4 政党和社会组织 

5 公民社会和中间力量 

6 网络管控、言论自由与犯罪 

7 社会运动与社会发展 

8 全球化、国际政治与跨国组织 

 


